
Strateginen linjaus Tavoite Toimiala OVK II OVK III

Nurmijärven keskeisten alueiden laatutason parantaminen. Mitataan 

auditoinnilla tai tyytyväisyyskyselyllä

Ympäristötoimiala 

(tekla)

Liikenneturvallisuuden parantaminen. Henkilövahinkoja aiheuttaneiden 

onnettomuuksien lukumäärä alhaisempi kuin edellisenä vuonna

Ympäristötoimiala 

(tekla)

Monipuolisen tontti- ja asuntotarjonnan jatkuva turvaaminen 

kilpailykykyiseen hintaan pitkällä tähtäimellä

Ympäristötoimiala 

(asra, tekla)

Joukkoliikenteen käytön lisääminen. Nurmijärvi-lippuja myydään 

enemmän kuin vuonna 2019.

Ympäristötoimiala

(tekla)

Valtuustoon nähden sitovien tavoitteiden toteutuminen

Valmistelut ovat edenneet suunnitellusti, mm. Viirinlaakson 

liityntäpysäköintialueen laajennuksen toteuttaminen on 

valmistumassa vuoden loppuun mennessä, joukkoliikennekysely 

toteutetaan syksyn 2020 aikana. Pysäkkikatosten parantamista 

edistetään mahdollisuuksien ja henkilöstöresurssien mukaisesti. 

Koronatilanteen vaikutukset joukkoliikenteeseen ja 

Nurmijärvilippujen myyntiimääriin täsmentyvät lähiviikkojen ja -

kuukausien aikana, näiltä osin tavoitteet jäänevät toteutumatta 

vuositasolla.

Kunnan viher- ja muiden yleisten alueiden laatutason parantamisen 

valmistelut ovat käynnistyneet suunnitellusti ja määrärahojen 

puitteissa, mm. siistiksi-asiasta on viestitty paikallislehdessä ja 

kunnan kotisivuilla (kattava tietoaineisto), kevään siivoustalkoot 

vietiin läpi koronatilanteen edellyttämällä tavalla, alkuvuoden osalta 

oltiin Klaukkalan alueurakan valvontaa tehostettu, alueiden 

keväthoitotyöt ovat käynnistyneet normaalia aikaisemmin. 

Koronatilanne myöhästytti vain hiukan yleisten alueiden hoidon 

käynnistymistä (mm. kausi- ja kesätyöntekijöiden rekrytointien 

läpivienti).

Yhdyskuntatekniset palvelut-kyselytutkimus suoritettiin alkukesällä 

2020. Tulokset raportoidaan syksyn aikana.

Valmistelut ovat edenneet suunnitellun mukaisesti. Turvallisen ja 

kestävän liikkumisen suunnitelma (liikenneturvallisuussuunnitelma) 

on valmistunut ja tuodaan päättäjille tiedoksi ja päätöksentekoon 

syksyn 2020 aikana, liikenneturvallisuusmäärärahoilla toteuttavien 

hankkeet ovat toteutuneet tai vielä toteutumassa v.2020 aikana ja 

uuden tieliikennelain edellyttämien muutosten mukainen päätös 

saadaan tehtyä syyskauden aikana (suojatie- ja pyörätiejatke -

merkinnät).

Heinoja I asumisen asemakaava on hyväksytty valtuustossa 1/2020. 

Valtuuston hyväksymispäätöksestä on valitettu Helsingin hallinto-

oikeuteen. Helsingin hallinto-oikeus on ilmoittanut, että vastaavien 

valitusten käsittelyaika on noin 

10 kk eli sen mukaan päätös valitukseen olisi odotettavissa 

vuodenvaihteessa 2020/2021. Alkuvuonna on edistetty sähkölaitoksen 

vanhan alueen asemakaavan laatimista. Asemakaavoitusohjelmaa 

toteutetaan.  Asemakaavaprosessin kuvaus on valmis. 

Asemakaavoitusprosessin sujuvoittamista on tarkasteltu mm. 

kaavoituksen kehittämistyöryhmässä.

Kunnallistekniikan rakentamisohjelmaa toteutetaan suunnitelman 

mukaisesti ja muutostarpeet käsitellään nyt toisen 

osavuosikatsauksen ja syksyllä kolmannen yhteydessä.

Valmistelut ovat käynnistyneet suunnitellusti, mm. Viirinlaakson 

liityntäpysäköintialueen laajennuksen toteuttaminen on 

käynnistymässä, joukkoliikennekyselyn kysymykset on valmisteltu ja 

kysely toteutetaan syksyn 2020 aikana ellei poikkeusolosuhteista 

muuta johdu, eräiden linja-autopysäkkien katosten parantamista 

pyritään edistämään yhteistyössä liikennöitsijän kanssa. 

Koronatilanteen vaikutukset joukkoliikenteeseen ja Nurmijärvilippujen 

myyntiimääriin täsmentyvät lähiviikkojen ja -kuukausien aikana, 

näiltä osin tavoitteet jäänevät toteutumatta vuositasolla.

Kunnan viher- ja muiden yleisten alueiden laatutason parantamisen 

valmistelut ovat käynnistyneet suunnitellusti ja määrärahojen 

puitteissa, mm. siistiksi-asiasta on viestitty paikallislehdessä ja 

kunnan kotisivuilla (kattava tietoaineisto), kevään siivoustalkoot 

vietiin läpi koronatilanteen edellyttämällä tavalla, alkuvuoden osalta 

oltiin Klaukkalan alueurakan valvontaa tehostettu, alueiden 

keväthoitotyöt ovat käynnistyneet normaalia aikaisemmin. 

Koronatilanne myöhästytti vain hiukan yleisten alueiden hoidon 

käynnistymistä (mm. kausi- ja kesätyöntekijöiden rekrytointien 

läpivienti).

Yhdyskuntatekniset palvelut-kyselytutkimus suoritettiin alkukesällä 

2020. Tulokset raportoidaan loppuvuoden aikana.

Valmistelut ovat edenneet suunnitellun mukaisesti. Turvallisen ja 

kestävän liikkumisen suunnitelma (liikenneturvallisuussuunnitelma) 

on valmistunut ja tuodaan päättäjille tiedoksi ja päätöksentekoon 

syksyn 2020 aikana, liikenneturvallisuusmäärärahoilla toteuttavien 

hankkeet ovat toteutuneet tai vielä toteutumassa v.2020 aikana ja 

uuden tieliikennelain edellyttämien muutosten mukainen päätös on 

tehty ja odottaa toimeenpanoa (suojatie- ja pyörätiejatke -

merkinnät).

Heinoja I asumisen asemakaava on hyväksytty valtuustossa 1/2020. 

Valtuuston hyväksymispäätöksestä on valitettu Helsingin hallinto-

oikeuteen. Helsingin hallinto-oikeus on ilmoittanut, että vastaavien 

valitusten käsittelyaika on noin 10 kk eli sen mukaan päätös 

valitukseen olisi odotettavissa vuodenvaihteessa 2020/2021. 

Sähkölaitoksen vanhan alueen asemakaava on ollut luonnoksen 

nähtävillä. Asemakaavoitusohjelmaa toteutetaan. 

Asemakaavaprosessin kuvaus on valmis. Asemakaavoitusprosessin 

sujuvoittamista on tarkasteltu mm. kaavoituksen 

kehittämistyöryhmässä
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Kunnan viher- ja muiden yleisten alueiden laatutason parantamisen 

valmistelut ovat käynnistyneet suunnitellusti ja määrärahojen 

puitteissa, mm. siistiksi-asiasta on viestitty paikallislehdessä ja 

kunnan kotisivuilla (kattava tietoaineisto), kevään siivoustalkoot 

vietiin läpi koronatilanteen edellyttämällä tavalla, alkuvuoden osalta 

oltiin Klaukkalan alueurakan valvontaa tehostettu, alueiden 

keväthoitotyöt ovat käynnistyneet normaalia aikaisemmin. 

Koronatilanne myöhästytti vain hiukan yleisten alueiden hoidon 

käynnistymistä (mm. kausi- ja kesätyöntekijöiden rekrytointien 

läpivienti).

Yhdyskuntatekniset palvelut-kyselytutkimus suoritettiin alkukesällä 

2020. Tulokset raportoidaan syksyn aikana.

Kunnan viher- ja muiden yleisten alueiden laatutason parantamisen 

valmistelut ovat käynnistyneet suunnitellusti ja määrärahojen 

puitteissa, mm. siistiksi-asiasta on viestitty paikallislehdessä ja 

kunnan kotisivuilla (kattava tietoaineisto), kevään siivoustalkoot 

vietiin läpi koronatilanteen edellyttämällä tavalla, alkuvuoden osalta 

oltiin Klaukkalan alueurakan valvontaa tehostettu, alueiden 

keväthoitotyöt ovat käynnistyneet normaalia aikaisemmin. 

Koronatilanne myöhästytti vain hiukan yleisten alueiden hoidon 

käynnistymistä (mm. kausi- ja kesätyöntekijöiden rekrytointien 

läpivienti).

Yhdyskuntatekniset palvelut-kyselytutkimus suoritettiin alkukesällä 

2020. Tulokset raportoidaan loppuvuoden aikana.

Riittävän ja tarkoituksenmukaisen tonttivarannon varmistaminen.  

Arvioidaan maankäytön toteuttamisohjemassa ja kaavoitusohjelmassa 

esitettyjen numeeristen arvojen toteutumista.

Ympäristötoimiala 

(asra, ella, tekla)

Kartoitetaan Nurmijärven yritysten, korkeakoulujen ja kunnan kanssa 

luonto- ja kulttuurikohteiden liiketoimintapotentiaali mm. matkailun 

kannalta.

Konsernipalvelut 

(ella)

Tilaomaisuuden käytön tehostaminen. Mitataan kustannukset/asukas 

korkeintaan kuntien keskitasoa ja toimitilojen tilatehokkuudella.

Ympäristötoimiala 

(tekla)

Tulojen lisääminen maankäytön keinoin. Mitataan luovutustuloja 

liukuvalla keskiarvolla.

Ympäristötoimiala 

(asra, ella)

Kuntastrategian mukainen mittaristo ohjaa johtamista ja 

päätöksentekoa.  Vuosittain valitut strategialinjaukset toteuttamisen 

kohteena ovat sitovia tavoitteita.  Tarkastuslautakunta  arvioi 

kuntastrategian vuosittaista toteuttamista mittareiden tulosten ja 

ohjelmien toteuttamisen avulla.

Konsernipalvelut 

(ella)

Viihtyisä ja turvallinen 

Nurmijärvi          

Sujuva arki                              Yritysten kunta       
Osaavien työntekijöiden 

hyvin johdettu työpaikka

Aktiivinen vuoropuhelu

ja viestintä

Terve talous ja

linjakas 

päätöksenteko

   

                                

               

                          

                                  

Ilvesvuori pohjoisen työpaikka-alueen asemakaava on hyväksytty 

valtuustossa 1/2020. Valtuuston hyväksymispäätöksestä on valitettu 

Helsingin hallinto-oikeuteen. Helsingin hallinto-oikeus on  ilmoittanut, 

että päätös tehtäneen syksyn 2020 ja talven 2021 aikana. Uusien 

työpaikka-alueiden mahdollisia sijainteja on alettu selvittää. 

Toreeninkulman kaupan tontin asemakaavaluonnos on ollut 

nähtävillä.

Toimitilakustannukset raportoidaan toimintakertomuksen yhteydessä 

mikäli verrokkikuntien tiedot ovat silloin saatavissa. 

Toimitilaohjelma on valmisteilla ja tavoitteena on tuoda se 

päätöksentekoon marraskuussa 2020. 

Ohjelmaluonnoksessa on määritelty tilatehokkuustavoitteet 

seuraavasti:

Koulu 11,5 htm²/oppilaspaikka

Päiväkoti 10,5 htm²/hoitopaikka

Toimisto (uudisrakennus) 15 m²/työntekijä

Toimisto (peruskorjausrakennus) 18 m²/työntekijä

Heinoja I:n asumisen ja Ilvesvuori pohjoisen työpaikka-alueen 

asemakaavat on hyväksytty valtuustossa 1/2020. Valtuuston 

hyväksymispäätöksestä on valitettu Helsingin hallinto-oikeuteen 

kummankin kaavan osalta. Kesäkuun 2020 loppuun mennessä 

omakotitontteja on luovutettu 21 kpl. Lisäksi on luovutettu 1 

yhtiömuotoinen tontti. Suomiehen koulukiinteistö on myyty.

Strategian toteuttamista kehitetään. Koronaepidemia on 

viivästyttänyt kehittämistä siinä määrin, ettei lautakuntatason 

mittaristoa saada laadittua vaan tämä jätetään mahdollisesti ensi 

vuonna päivitettävän strategiatyön osaksi. Loppuvuodesta kehitetään 

kunnan sisäistä ohjeistusta siitä, miten sitovia tavoitteita asetaan ja 

miten niitä mitataan jatkossa. Samalla kehitetään strategisten 

ohjelmien ja sitovien tavoitteiden välistä suhdetta. 

Vuoden 2020 aikana kunta on organisoinut kaksi yhteistyötapaamista 

alueen yritysten kesken. Tavoitteena on ollut etenkin kehittää 

yritysten yhteisytötä, tuotteistamista sekä ristiin markkinointia. 

Tämän lisäksi kunta on koonnut Nurmijärven matkailukohteet 

nettisivuille yhteen paikkaan. Yhteistyötä on tehty myös Helsinki 

North ry:n kanssa, joka on seudullinen matkailun kehittämisyhdistys. 

Loppuvuodesta toteutetaan vielä laajempi kartoitus ulkopuolisten 

yhteisyökumppanien löytämiseksi. Loppuovuodesta karoitetaan vielä 

kunnan ulkopuolisia yteisytötahoja.

Ilvesvuori pohjoisen työpaikka-alueen asemakaava on hyväksytty 

valtuustossa 1/2020. Valtuuston hyväksymispäätöksestä on valitettu 

Helsingin hallinto-oikeuteen. Helsingin hallinto-oikeus on  ilmoittanut, 

että päätös tehtäneen syksyn 2020 ja talven 2021 aikana. Uusien 

työpaikka-alueiden mahdollisia sijainteja on alettu selvittää. 

Toreeninkulman kaupan tontin asemakaavamuutosprosessi on 

käynnistetty. 

Kunnallistekniikan rakentamisohjelmaa toteutetaan suunnitelman 

mukaisesti ja mahdolliset muutostarpeet käsitellään nyt toisen 

osavuosikatsauksen ja myöhemmin syksyllä kolmannen yhteydessä. 

Vuoden 2020 ensimmäisellä puoliskolla on pidetty kunnan ja yritysten 

välinen verkostoitumiskokous matkailun kehittämiseksi 16.6. Siihen 

osallistui myös mm. Helsinki North ry:n edustajat. Toinen kokous on 

sovittu syksylle. Vuonna 2020 tavoitteena on ennen kaikkea kehittää 

yritysten yhteistyötä ja ristiinmarkkinointia. Kesäksi laadittiin kunnan 

kotisivuille erillinen matkailusivusto teemoineen, josta on helppo 

löytää Nurmijärven kunnan alueen matkailuun liittyviä yrittäjiä, 

paikkoja ja tapahtumia. Tämän lisäksi loppuvuodesta kartoitetaan 

ulkopuolisten toimijoiden kiinnostusta osallistua matkailun 

kehittämiseen. 

Toimitilakustannukset raportoidaan toimintakertomuksen yhteydessä.  

Toimitilaohjelma on valmisteilla ja tavoitteena on tuoda se 

päätöksentekoon marraskuussa 2020. 

Ohjelmaluonnoksessa on määritelty tilatehokkuustavoitteet 

seuraavasti:

Koulu 11,5 htm²/oppilaspaikka

Päiväkoti 10,5 htm²/hoitopaikka

Toimisto (uudisrakennus) 15 m²/työntekijä

Toimisto (peruskorjausrakennus) 18 m²/työntekijä

Heinoja I:n asumisen  ja Ilvesvuori pohjoisen työpaikka-alueen 

asemakaavat on hyväksytty valtuustossa 1/2020. Valtuuston 

hyväksymispäätöksestä on valitettu Helsingin hallinto-oikeuteen 

kummankin kaavan osalta.  Kesäkuun 

2020 loppuun mennessä omakotitontteja on luovutettu 15 kpl. Lisäksi 

on luovutettu 1 yhtiömuotoinen tontti. Suomiehen koulukiinteistö on 

myyty. 

Strategiamittaristoa kehitetään eteenpäin toisen asteen mittareihin. 

Ensimmäisenä vaiheena voidaan pitää Elinkeinopoliittisen ohjelman 

yhteydessä laadittuja mittareita elinkeinoille. Tätä pohjatyötä 

jatketaan myös laajemmin muussa kunnassa. Koronaepidemian 

seurauksena kehitystoiminta on viivästynyt, mutta kehitystyötä 

jatketaan taas syksyllä. Mittareiden päivittämisen lisäksi kehitetään 

strategiaa toteuttavia ohjelmia. Oleellista on selkeyttää, mitä ohjelmia 

kunnassa tulee olla, miten ohjelmien toteutumista arvioidaan jne. 


